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            PROTOKÓŁ  Nr XXV/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 31 stycznia 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych, od punktu 6 podejmowanych uchwał 

obecnych 14 radnych (nieobecny radny M. Walaszczyk).   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1215.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 grudnia 2012 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie roczne z prac Zespołu do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie za 

2012 rok.   

5. Podjęcie uchwał  w sprawach : 
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1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

2) w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek 

rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie Gminy 

Bobolice; 

3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2013; 

4) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na 

rok 2013; 

5) planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2013; 

6) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Bobolice w 2013 roku; 

7) przyjęcia aktualizacji Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością – 

Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta i 

gminy Bobolice na lata 2011-2016-w zakresie lat 2013-2016;  

8) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Bobolice; 

9) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Bobolice; 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu oraz aktu nadania tytułu: 

„Zasłużony dla Gminy Bobolice”;  

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wycofanie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością – Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na 

obszarze miasta i gminy Bobolice na lata 2011-2016-w zakresie lat 2013-2016. Wycofanie 

tego projektu uchwały umożliwi sprawdzenie jaki wpływ na przyszłą cenę wody i ścieków 

będą miały zadania te, które są włożone w projekcie Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych. Należy to przeanalizować z udziałem władz Spółki i po 

dokładnej analizie dopiero przedstawić projekt uchwały do zatwierdzenia radnym.  

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzona zmianę do porządku obrad.   
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Następnie Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku Powiatowi Koszalińskiemu 

na przebudowę mostu w miejscowości Bobolice wraz z drogami dojazdowymi. Zadanie 

związane z tym, że Powiat w 2013 roku będzie realizował inwestycje drogową na drodze 

powiatowej ul. Reymonta, składany będzie wniosek o dofinansowanie z rezerwy celowej 

budżetu państwa. Wniosek zakłada realizację całej nawierzchni od skrzyżowania z drogą 11 

(ul. Warszawska) do pierwszego zabudowania w kierunku Nowosiółek, chodniki, drogi 

dojazdowe i most, który jest głównym sednem sprawy. Na budowę dróg ciężko jest uzyskać 

dofinansowanie, natomiast na budowę mostów i dróg, które prowadzą do tych mostów jest 

znacznie łatwiej. Dofinansowanie ma wynosić 50% wartości całej inwestycji. Termin 

składania wniosku jest do 15 lutego 2013 roku, dlatego też, Powiat prosi o podjęcie takiej 

uchwały, oczywiście jeżeli Gmina Bobolice podtrzymuje chęć udziału w tej inwestycji. Jeżeli 

uchwała nie zostałaby podjęta to w ramach tej inwestycji będzie tylko budowa mostu.   

 

Radna Pani Justyna Terlecka zwróciła uwagę, że w tym projekcie uchwały jest zapisana zła 

data, poprosiła o skorygowanie jej.   

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzona zmianę do porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 grudnia 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* przesunięcie terenu zabudowanego na drodze 11 w kierunku Koszalina - w temacie tym 

były wnioski radnych, strażaków i mieszkańców by GDDKiA jako zarządca tej drogi 

wyraziła zgodę na przesunięcie terenu zabudowanego, aż za wjazd na oczyszczalnię ścieków. 

Gmina opisała wszystkie powody dla, których uważa, że teraz miasto się rozwija i teren 

zabudowany, który był wiele lat temu ustanowiony jest to złe oznakowanie. Należy pójść z 
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terenem zabudowanym dalej, gdzie będzie inne ograniczenie prędkości, gdzie 

zmienią się zasady bezpieczeństwa. W odpowiedzi GDDKiA wystosowała pismo, że nie ma 

podstaw, żeby przedłużać i zmieniać miejsce terenu zabudowanego. Gmina odwołała się od 

tej decyzji, sprawa dalej jest pilotowana i podtrzymywane są starania. Odbędzie się wizja 

lokalna w tym miejscu, o które jest wnioskowane. Podczas wizji obecni będą przedstawiciele 

Komendy Miejskiej z wydziału ruchu drogowego z Koszalina, którzy są przekonani, że trzeba 

dokonać zmiany terenu zabudowanego; 

* udział Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy w posiedzeniach kapituły plebiscytu „Sportowy 

sukces roku 2012”, który realizował Głos Koszaliński. Impreza, która odbyła się 7-8 września 

2012 roku na hali widowiskowo-sportowej turniej piłki siatkowej został wysoko oceniony 

przez kapitułę tego plebiscytu. Gdyby nie impreza uroczystego otwarcia hali w Koszalinie o 

większej infrastrukturze niż w Bobolicach, na której też były rozgrywane mecze siatkarskie z 

udziałem ekip zagranicznych, to impreza w Bobolicach uznana byłaby za najlepszą imprezę w 

2012 roku; 

* został opracowany kalendarz gminnych imprez i uroczystości na 2013 rok, umieszczony na 

stronie internetowej; 

* w dalszym ciągu podejmowane są działania w zakresie zahamowania wzrostu cen wody i 

ścieków; 

* rozpoczynają się prace mające na celu opracowanie nowej gminnej Strategii Integracji i 

Polityki Społecznej – obecna Strategia kończy się z końcem 2013 roku, opracowanie nowej 

będzie własnymi siłami; 

* 15 stycznia 2013 roku odbyło się spotkanie z zarządem firmy ACS – jest to firma, która 

kupiła byłe Petroestry w miejscowości Chociwle. Prezesem firmy jest Pani Katarzyna 

Mazurek, firma chce podtrzymać produkcję oleju rzepakowego, nadal będzie skup zbóż 

głównie od lokalnych rolników. Działalność zostanie uruchomiona III/IV 2013 roku. W 

najbliższym czasie Pani  Burmistrz zaproponuje spotkanie z rolnikami celem zaznajomienia z 

możliwościami w zakresie sprzedaży zbóż, czy kukurydzy. Jeśli chodzi o zatrudnienie to 

początkowo planowane jest do zatrudnienia 10 osób, przy czym głównie mają to być osoby, 

które mają odpowiednie kwalifikacje; 

* nadal prowadzone są działań do przekonania GDDKiA do budowy dwóch rond w 

Bobolicach jako jedynej alternatywnej metody rozwiązania problemu komunikacyjnego. 

Odbywały się spotkania oraz rozmowy telefoniczne z kolejnymi posłami z terenu 

województwa zachodniopomorskiego. W miesiącu lutym ma odbyć się spotkanie z udziałem 

wszystkich 20 posłów województwa zachodniopomorskiego z różnych opcji politycznych, na 

które zostanie zaproszona Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przez posła Pana Arkadiusza 

Litwi ńskiego Przewodniczącego Zachodniopomorskiego. Na spotkaniu tym Pani Burmistrz 
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oraz Wiceburmistrz przedstawią temat po raz kolejny. Gmina ma także poparcie 

Pana marszałka województwa zachodniopomorskiego Andrzeja Jakubowskiego. Stworzony 

został portal internetowy www.odblokujbobolice.pl lub www.odkorkujbobolice.pl na portalu 

tym zapieszczona jest pełna dokumentacja fotograficzna o problemie oraz podany adres 

poczty elektronicznej gdzie można wpisywać się i przekazać swoją opinię; 

* odbyło się podsumowanie pracy młodzieżowych drużyn pożarniczych w minionym 

semestrze; 

* 24 stycznia 2013 roku odbyła się noworoczna gala biznesu w Białogardzie organizowana 

przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych z Białogardu, na 

której obecna była Pani Burmistrz i Pani Sekretarz; 

* 25 stycznia 2013 roku odbyło się kolejne spotkanie z sołtysami gminy Bobolice; 

* 25 stycznia 2013 roku Pani Wiceburmistrz wzięła udział z sołtysami gminy w corocznym 

spotkaniu noworocznym u Starosty; 

* 3 stycznia 2013 roku Pani Burmistrz wspólnie z Przewodniczącym Rady Zdzisławem 

Czarneckim wzięła udział w spotkaniu samorządowców naszej diecezji z Biskupem 

Edwardem Dajczakiem był obecny także Biskup pomocniczy Paweł Cieślik; 

* konserwacja rzeki Chociel – temat nadal pilotowany, konserwacja w 2013 roku planowana 

jest jako kontynuacja, termin realizacji wykonania od czerwca do sierpnia 2013 roku; 

* ogłoszony przetarg na remont M-GOK w Bobolicach, zgłosiło się 8 firm, z których 

wyłoniona została 1 firma BUDMAR z Koszalina za kwotę 237,510 tys. zł, termin realizacji 

do końca kwietnia 2013 roku; 

*  ferie zimowe odbywają się we wszystkich szkołach za wyjątkiem szkół w Zespole Szkół w 

Dargini, gdzie pracuje świetlica i biblioteka oraz w każdej świetlicy: Gozd, Głodowa, Porost, 

Dargiń, Krępa, Kurowo, Chmielno i Kłanino; 

* rozpoczęto prace nad ogłoszeniem przetargu na budowę tarasu widokowego, 30 stycznia 

2013 roku został ogłoszony przetarg na wyłonienie wykonawcy robót. Takie same działania 

prowadzone są na budowę ścieżki zdrowia i siłowni zewnętrznej na placu rekreacyjnym przy 

ul. Głowackiego; 

* Pani Burmistrz poinformowała o zmianie godzin pracy Urzędu Miejskiego w Bobolicach, 

zmiana dotyczy czwartku od 7.00 do 17.00 i piątku od 7.00 do 13.00, pozostałe dni od 7.00 

do 15.00 

Ad.4. Sprawozdanie roczne z prac Zespołu do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie za 2012 rok.  

 

Informacje przedstawiła pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach.  sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   
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Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku powiatowi Koszalińskiemu na 

przebudowę mostu w miejscowości Bobolice wraz z drogami dojazdowymi.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Starosta Koszaliński zwrócił się do Gminy Bobolice z wnioskiem o udzielenie pomocy 

finansowej w zakresie planowanej przez Starostwo przebudowy mostu wraz z drogami 

dojazdowymi na drodze powiatowej nr  0430Z przebiegającej przez  miejscowość Bobolice, 

ul. Reymonta.  

Planowany zakres robót obejmować będzie w szczególności:  

1) powierzchniowe utrwalanie nawierzchni drogowych emulsją asfaltową z kruszywem 

naturalnym o frakcji 5-8 – 8525 m2 

2) powierzchniowe utrwalanie nawierzchni drogowych emulsją asfaltową z kruszywem 

naturalnym o frakcji 2-5 – 8525 m2 

3) wyrównanie mechaniczne istniejącej podbudowy mieszanką mineralno-asfaltową na 

odcinku – 852,5 t 

4) krawężniki betonowe o wymiarach 15x30 cm wystające na podsypce cementowo-

piaskowej – 1000 m 

5) ława betonowa z oporem pod krawężniki – 50 m3 

6) warstwa górna podbudowy z kruszywa łamanego o grubości po zagęszczeniu 8 cm – 

1200m2 

7) chodnik z kostki betonowej Polbruk typu 60/6 grubości 60mm na podsypce 

cementowo-piaskowej grubości 50 mm z wypełnieniem spoin piaskiem – 225 m2 

8) wyrównanie mechaniczne istniejącej podbudowy mieszanką mineralno-asfaltową na 

odcinku – 22,5 t 

9) most w Bobolicach 

Zakres powyższy może ulec zmianie, modyfikacją za wcześniejszą zgodą Burmistrza.  

Celem wspólnej realizacji przedsięwzięcia jest poprawa infrastruktury drogowej oraz 

bezpieczeństwo i dostępność komunikacyjna na terenie gminy Bobolice.  

Całkowity koszt przedsięwzięcia szacuje się na kwotę 1 200 000 zł. Wartość pomocy 

finansowej na poziomie 400 000 zł. stanowi 33% wartości całego zadania, z zastrzeżeniem, że 

po uzyskaniu dofinansowania ze środków budżetu państwa przez Powiat oraz wyborze 
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wykonawcy robót – wartość pomocy Gminy nie może przekroczyć 50% wartości 

wkładu własnego Powiatu.  

Inwestorem przedsięwzięcia jest Starosta Koszaliński. Realizacja niniejszego zadania 

warunkowana będzie uzyskaniem przez Starostwo dofinansowania ze środków rezerwy 

subwencji ogólnej budżetu państwa. Poprzez wspólne partycypowanie w kosztach – istnieje 

możliwość zrealizowania przedmiotowego zadania.  

Mając na uwadze powyższe założenia oraz dbając o infrastrukturę i bezpieczeństwo  na 

drogach  wnosi się o podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Uchwała została podjęta  jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

2) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała o zadanie inwestycyjne RWiK – sieć kanalizacyjna 

Cybulino-Gozd – czy tak droga inwestycja będzie miała wpływ na cenę wody?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że Gmina składała wniosek po, żeby 

mieszkańcy Cybulina nie mieli problemu z płaceniem tak dużych kwot za wywóz 

nieczystości. Wywóz szamba kosztuje dużo więcej niż odprowadzenie do kanalizacji 

sanitarnej. Wniosek ten jest już tak daleko zaawansowany, gdzie przyznane są pieniądze, że 

nie można już z tego nie skorzystać. Temat jest już zamknięty i nie ma nad czym dyskutować.  

 

Radny Pan Zbigniew Oleksiak zapytał czy inwestycja na ul. Świerczewskiego, która była w 

planach dotycząca kanalizacji będzie wykonywana? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że opracowany jest przez RWiK projekt 

budowy sieci oraz uzyskane pozwolenie na budowę. Pani Burmistrz zadeklarowała spotkanie 

w tej sprawie w celu uzgodnienia konkretnych działań i terminów.   

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 



 8 
3) w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, 

podatek rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na 

terenie Gminy Bobolice.   

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

4) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2013.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

Zgodnie z art. 41 ust.1. ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu w  

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z profilaktyką 

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób uzależnionych 

od alkoholu należy do zadań własnych gmin.  

 W szczególności zadania te obejmują: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej  i prawnej,    a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 

rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych; 

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 131 i 

15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego; 

6) wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 

integracji społecznej. 
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Zgodnie z art. 41 ust. 2 ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  

wychowaniu w  trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi realizacja zadań, o których 

mowa w ust. 1, jest prowadzona w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, stanowiącego część strategii  rozwiązywania problemów 

społecznych, uchwalanego corocznie przez radę gminy. Program jest realizowany przez 

ośrodek pomocy społecznej, o którym mowa w przepisach o pomocy społecznej lub inną 

jednostkę wskazaną w programie. W celu realizacji programu wójt (burmistrz, prezydent 

miasta) może powołać pełnomocnika. 

Zgodnie z art. 41 ust.5  ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu w  

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi zasady wynagradzania członków gminnych 

komisji rozwiązywania problemów alkoholowych określa rada gminy w gminnych 

programach rozwiązywania problemów alkoholowych. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

5) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Bobolice na rok 2013.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii do 

zadań własnych gminy należy przeciwdziałanie narkomanii, które obejmuje: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i 

osób zagrożonych uzależnieniem; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w 

zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w 

tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na rzecz 

dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, służących 

rozwiązywaniu problemów narkomanii; 
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5) pomoc społeczną osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych 

dotkniętym ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem lokalnym 

tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego. 

Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii wójt 

(burmistrz, prezydent miasta) w celu realizacji zadań, o których mowa w ust.1, opracowuje 

projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, zwanego dalej „Gminnym 

Programem”, uwzględniając zadania określone w art. 2 ust. 1 pkt 1–3 oraz kierunki działań 

wynikające z Krajowego Programu. Gminny Program stanowi część gminnej strategii 

rozwiązywania problemów społecznych. 

Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii  

Gminny Program uchwala rada gminy. 

Zgodnie z art. 10 ust. 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii Gminny 

Program jest realizowany przez jednostkę wskazaną w tym programie. 

Zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii w celu 

realizacji zadań, o których mowa w ust. 1, wójt (burmistrz, prezydent miasta) może powołać 

pełnomocnika.              

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki ogłosił 10-cio minutową przerwę. 

Po przerwie nieobecny Radny Mariusz Walaszczyk. Stan 14 Radnych.  

 

6) w sprawie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na 2013 rok.  

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Pani Małgorzata Piotrowska 

wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej.  

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił Pan Artur 

Tomczak Przewodniczący Komisji. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji przedstawiła plan pracy Komisji ds. Oświaty, 

Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Zdzisław 

Strzelczak przedstawił plan pracy Komisji. 
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Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego przedstawiła plan pracy komisji na 2013 rok.  

   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza.    

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst jednolity 

Dz. U. z 2003 r. Nr 106, poz. 1002 z późn. zm.) Rada gminy określa w drodze uchwały, 

corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom przez gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2013 roku, który 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami i ograniczania problemu ich bezdomności poprzez zapobieganie nadmiernemu 

niekontrolowanemu wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt oraz poszukiwanie dla nich 

nowych właścicieli. 

W ramach programu Gmina Bobolice realizuje następujące zadania: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2. opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie; 

3. odławianie bezdomnych zwierząt; 

4. obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6. usypianie ślepych miotów; 

7.wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8. zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych              

z udziałem zwierząt; 

W Programie wskazano również wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego 

realizację oraz sposób ich wydatkowania, które zostały ujęte w planie finansowym budżetu 

Gminy Bobolice na rok 2013. 
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Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt Projekt Programu został 

przekazany do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów 

łowieckich, organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.    

Pismem z dnia 24 grudnia 2012 r. Nadleśnictwo Szczecinek wystąpiło do Burmistrza Bobolic 

z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie (darowanie) działki nr 244 o powierzchni 0,7276 ha 

położonej w obrębie ewidencyjnym Łozice (na zamieszczonym poniżej fragmencie rysunku 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bobolice 

przedmiotowa działka zaznaczona została kolorem czerwonym). 

Działka nr 244 jest drogą gminną wewnętrzną prowadzącą wyłącznie do nieruchomości 

stanowiących własność Nadleśnictwa Szczecinek, w całości położoną w administrowanym 

przez Nadleśnictwo kompleksie lasu i mającą kluczowe znaczenie dla gospodarki leśnej 

prowadzonej na przedmiotowym obszarze. 

Przekazanie działki nr 244 umożliwi Nadleśnictwu Szczecinek w szczególności przebudowę 

oraz wyremontowanie przedmiotowej drogi, co z kolei umożliwi leśnikom swobodny dojazd 

do oddziałów leśnych, zasadniczo poprawiając sytuację przeciwpożarową, a także ułatwiając 

prowadzenie gospodarki leśnej w zakresie pozyskania drewna (szlaki zrywkowe). 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

nieruchomość może być przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa a 

jednostką samorządu terytorialnego, przy czym darowizny nieruchomości stanowiącej 

własności jednostki samorządu terytorialnego dokonuje jej organ wykonawczy (wójt, 

burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

Działka nr 122/1 położona w obrębie ewidencyjnym UBIEDRZE stanowi własność Gminy 

Bobolice i wchodzi w skład drogi powiatowej Nr 0427Z Ubiedrze – Gozd (na zamieszczonej 

poniżej mapie ewidencyjnej działka ta została zaznaczona kolorem czerwonym). 

W związku z koniecznością uregulowania stanu prawnego wskazanej wyżej drogi powiatowej 

zachodzi więc potrzeba przekazania na rzecz Powiatu Koszalińskiego działki nr 122/1. W 

zamian za przekazanie przez Gminę Bobolice przedmiotowej nieruchomości, Powiat 

Koszaliński przeniesie na rzecz Gminy prawo własności działki nr 85 położonej                       

również w obrębie Ubiedrze (działka ta zaznaczona jest na mapie kolorem zielonym). Działka    

nr 85 również stanowi drogę, a jej przekazanie na rzecz Gminy nastąpi na cele związane                          

z realizacją zadań własnych gminy w zakresie dróg gminnych. Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a 

ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami nieruchomość może być 

przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa a jednostką samorządu 

terytorialnego, a także między tymi jednostkami, przy czym darowizny nieruchomości 

stanowiącej własności jednostki samorządu terytorialnego dokonuje jej organ wykonawczy 

(wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy 

za uzasadnione. 

  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu oraz aktu nadania tytułu: 

„Zasłużony dla gminy Bobolice”.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

W uchwale Nr XVII/170/04 Rady Miejskiej w Boblicach z dnia 18 czerwca 2004 roku w 

sprawie zasad nadawania tytułu oraz aktu nadania tytułu: „Zasłużony dla Gminy Bobolice” 
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wprowadza się zmianę w załączniku nr 1. Załącznik ten to wzór Aktu Nadania 

tytułu: „Zasłużony dla Gminy Bobolice”. Zmiana wzoru Aktu Nadania wynika z potrzeby 

aktualizacji wzoru o aktualnie stosowane w gminie Bobolice symbole, jakimi są herb i logo 

gminy. Symbole te są ujęte w statucie gminy Bobolice. Pozostała część uchwały nie ulega 

zmianie.    

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu.  

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

Panie Karolina Duda i Antonina Kustrzycka, które zabrały głos w imieniu Pani Kamili Kurek 

Dyrektor Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Bobolicach. Panie przekazały informacje 

dotyczące likwidacji Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Bobolicach oraz o ewentualnej 

możliwości utworzenia nowego Ośrodka Rehabilitacyjno- Edukacyjno- Wychowawczego w 

Bobolicach (OREW). Dnia 26 stycznia 2013 roku Rada Powiatu podjęła uchwałę intencyjną 

w sprawie likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. Nikifora 

Krynickiego w Bobolicach. W związku z tym jako przedstawiciele rady pedagogicznej w 

imieniu Dyrektor Pani Kamili Kurek przedstawiony został zarys powstania Ośrodka 

Rehabilitacyjno -Edukacyjno- Wychowawczego na bazie dotychczasowego ośrodka. OREW 

istniałby jako stowarzyszenie, czyli placówka niepubliczna posiadająca prawa placówki 

publicznej. Placówka przeznaczona dla dzieci i młodzieży z niepełnosprawnością 

intelektualną w stopniu głębokim oraz umiarkowanym i znacznym z wieloraką 

niesprawnością w wieku od 3 do 25 lat. OREW zapewnia realizację obowiązku szkolnego i 

nauki w ramach zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz edukacyjno-terapeutycznych. 

Zajęcia prowadzone byłyby od poniedziałku do piątku w wymiarze od 8-10 godzin przez 

wykwalifikowaną kadrę. Większość pomieszczeń w budynku została jest do pracy z osobami 

niepełnosprawnymi, jest również winda. Obecnie zespół powołany do tworzenia OREW jest 

na etapie analizy i diagnozy potrzeb edukacyjnych gminy Bobolice oraz gmin ościennych 

dotyczących potrzeb edukacyjnych osób niepełnosprawnych. Ponadto podjęto szereg działań 

mających na celu dotarcie do osób chcących skorzystać z oferty OREW. 

Radna Bożena Aksiutin zapytała czy możliwe byłoby uczestnictwo tych osób w ciągu 7 dni w 

tygodniu? 

Na dzień dzisiejszy OREW bazuje na tych ośrodkach, które istnieją w Koszalinie, 

Kowalkach, Lęborku i te ośrodki funkcjonują w 5-cio dniowym trybie funkcjonowania. Jak 
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dotychczas OREW jest w tzw. roboczej wersji i wszystko jest do ustalenia i 

rozwinięcia. Baza pod kątem internatu, ale tak naprawdę OREW kieruje Starostwo 

Powiatowe, które podejmuje decyzje. Nie jest pewne czy internat byłby od 2013 roku czy nie, 

ale tez nie jest wykluczone.    

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o uzupełnienie wypowiedzi kto może starać się 

o pobyt w Ośrodku. Zależy na tym aby wszyscy radni i sołtysi wiedzieli, że prowadzony jest 

nabór do Ośrodka. 

Mogą to być osoby w wieku od 3-25 roku  życia ponieważ w tym okresie realizowany jest 

obowiązek szkolny dla osób niepełnosprawnych intelektualnie. Byłby to Ośrodek 

przeznaczony dla osób niepełnosprawnych intelektualnie w stopniu umiarkowanym, 

znacznym i głębokim ze sprzężeniami  

 

Radna Pani Zofia Kęcel zapytała czy utworzenie Ośrodka pod właśnie takim kierunkiem i 

takimi osobami da przypuszczalnie szansę utworzenia Ośrodka, czy były może inne 

propozycje i plany ? Jakie oczekiwania od radnych ? 

Ta forma jest najbardziej odpowiednia na bazie jaka już jest. Przy minimalnym nakładzie 

finansowym można stworzyć OREW, ponieważ sale są już przygotowane do przyjęcia takich 

osób. Kadra także jest wykwalifikowana w takim kierunku. Prośba jest o przekazywanie 

informacji na ten temat i dotarcie do jak najszerszej grupy społeczeństwa. Zainteresowanie 

takim Ośrodkiem jest.  

 

Radna Zofia Kęcel zapytała jak wygląda sprawa finansowania takiego Ośrodka ?  

Stowarzyszenie działa na podstawie wpisu do ewidencji, prowadzone jest przez jednostkę 

samorządy terytorialnego, finansowanie przez subwencję oświatową oraz z wniosków z 

PCPR i PFRON.  

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zapytała jaka musi być minimalna liczba osób, dla 

których uruchomiony zostałby Ośrodek ?  

Wystarczy 20 osób, żeby można było utworzyć OREW.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że dojazd jest bezpłatny, gdzie obowiązek 

dowożenia dzieci ma gmina, pobyt też jest bezpłatny. Jeżeli nic się tu nie wymyśli to 40 osób 

będzie bez pracy, którzy są mieszkańcami gminy Bobolice. Pani Burmistrz zwróciła się z 

prośba o rozpowszechnianie tej informacji choćby dla pozyskania tej liczby 20 osób. Wtedy 

ma to racje bytu i jest Ośrodek uratowany oraz pracownicy.  
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Radna Pani Zofia Kęcel zapytała ilu udałoby się pozostawić pracowników ? 

To zależy od ilości pozyskanych osób.  

 

Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany powiedziała, że podobną ofertę ma 

przedszkole „Mały Książę” w Koszalinie, z którego bardzo zadowoleni są rodzice dzieci tam 

uczęszczających. Pani sołtys zapytała, czy po powstaniu takiego Ośrodka w Bobolicach nadal 

pozostanie możliwość wyboru rodzicom, do którego Ośrodka ma uczęszczać jego dziecko 

oraz jak to się będzie miało do dowozu tych dzieci ? 

 

Pani Jolanta Stępień powiedziała, że przedszkole „Mały Książę” przeznaczone dla dzieci do 7 

lat, ale tylko dla dzieci autystycznych. Bobolicki OREW ma propozycję dla dzieci w tym 

autystycznych od 3 do 25 lat.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski sołtys sołectwa Krępa zaproponował, żeby te informacje 

przekazywać na zebraniach wiejskich, które planowane są w miesiącu lutym.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poinformowała, że dokładny harmonogram zebrań 

wiejskich jest już opracowany i dostępny u Pani Eweliny Szymańskiej. Przedstawiciele 

OREW mogą uczestniczyć w tych spotkaniach i informować mieszkańców.  

 

Radna Pani Bożena Aksiutin zaproponowała, żeby pozyskać dzieci do Ośrodka należałoby 

dotrzeć do rodziców tych dzieci terenu gminy Bobolice, które są już w innych Ośrodkach i 

przekonać ich do ORWE w Bobolicach.  

Problem tkwi w uzyskaniu danych osobowych tych rodzin, obecnie trwa diagnoza tych gmin.  

 

W dalszej części trybuny obywatelskiej Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz zaprosiła 

Radnych na spotkanie w dniu 27 lutego 2013 roku z Panią Prezes RWiK w Białogardzie 

Marianną Przychodni. Spotkanie będzie dotyczyło rozwiązania zatrzymania wzrostu cen 

wody i ścieków. Natomiast w dniu 7 lutego 2013 roku odbędzie się spotkanie Zespołu ds. 

wdrożenia gospodarki śmieciowej na terenie gminy Bobolice.  

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

1. Radna Pani Małgorzata Piotrowska – mieszkańcy ul. Ogrodowej zgłaszają problem 

bezpańskich kotów przy tej ulicy, jest ich około 20. Prośba, żeby te koty usunąć z tego 

miejsca. 



 17 
Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz mówiąc, że 

tematem się zajmiemy i przeprowadzona zostanie interwencja.  

 

2. Radna Pani Zofia Kęcel – w bloku przy ul. Wyspiańskiego z piwnicy wydobywa się 

fetor, smród staje się nie do zniesienia przez mieszkańców.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że sprawę tę należy zgłosić do Rejonu IV 

RWiK do Pana Henryka Niwińskiego, najlepiej na piśmie z wiadomością do Urzędu 

Miejskiego.  

 

3. Radny Pan Zbigniew Oleksiak – zgłosił problem z biegającymi psami po osiedlu, 

właściciele nie przyznają się do swoich psów. Zaproponował, czy nie lepiej byłoby 

czipować psy ? 

Odpowiedzi udzielił Pan Przewodniczący Rady Zdzisław Czarnecki mówiąc, że należałoby 

czipować psy i iść w tym kierunku. Z terenu gminu Bobolice do schroniska w Kołobrzegu 

trafia bardzo duża ilość psów.  Koszty są bardzo duże, a psów przybywa.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że problem z psami jest bardzo duży, a tu 

jeszcze doszły koty. Jeżeli chodzi o czipowanie psów to koszt jednego psa wynosi około 80 

złotych. Gmina Bobolice jest bardzo liberalna jeżeli chodzi o psy, ponieważ zwalnia z 

podatku w zamian za szczepienie psa. Czipowanie ma sens tylko jest to bardzo duży wydatek 

jednorazowa. Scedować to na mieszkańców, to też jest duży wydatek, ponieważ do tego 

dochodzi podatek i szczepienie. Czipowanie tak do końca nie rozwiąże problemu, ponieważ 

psy będą nadal się mnożyć, a właściciele nie będą się do nich przyznawać. Pani Burmistrz ma 

świadomość, że jest to sprawa trudna i należy coś z tym problemem zrobić. Zaproponowała, 

że w przyszłości należy ten temat przedyskutować z Radnymi podczas posiedzeń Komisji.  

 

4. Radny Zbigniew Oleksiak -  mieszkańcy osiedla skarżą się na złą jakość wody na osiedlu 

Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.         

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


